

Dr. Nader Riad Calls for A Government Body to Define the Blanket of Credit Coverage for Companies

Industrial expert Dr. Nader Riad, President of the Egyptian-German Business Council, called for the establishment of a government body to lay the rules for measuring what has been labeled the "rating of the credit blanket" for small, medium, and large companies to help facilitate their bank dealings.

He stated that this system is not alien to finance and credit establishments in Egypt, but is implemented on a personal basis and is not available to every company or individual. Dr.Riad added that industrial countries like Europe and America apply it through a pseudo government body entrusted with the economic data and studies. It allows them to assess all individuals and corporations with no restrictions over the Internet.

Dr. Riad said that the proposed entity should present a draft proposal of its assessment in numbers for example, 600 marks, as the value of the blanket credit for each commercial or industrial profession, relying on stable indicators which give certain weights. The sum of these marks would go on the commercial registry, so to banks for example, this would translate as 80 = AB+ or 80 or AB- etc.

Dr. Riad explained that this is necessary for industrial companies and corporations when dealings with each others because it is presumed that they receive credit limits from the banks accordingly.

Dr. Nader Riad forderte:

Ein staatliches Institut zur Überprüfung der Kreditfähigkeit der Gesellschaften

Von: Fathy El Sayeh

Dr. Nader Riad, Industriefachmann und Chef des deutsch-ägyptischen Arbeitsrates, forderte die Gründung eines staatlichen Instituts, das die Kreditfähigkeit der großen, mittleren und kleinen Gesellschaften überprüfen und kontrollieren soll. Dieses Institut könnte die Zusammenarbeit zwischen den Banken und den Gesellschaften erheblich erleichtern. Riad fügt hinzu: Dieses System ist den ägyptischen Banken nicht fremd, aber oft wird es von jeder einzelnen Bank und mit persönlichen Anstrengungen erledigt.

Dr. Nader Riad sagt: in Europa, Amerika und allen Industrieländern gibt es ein halbstaatliches Institut, das die Kreditfähigkeit der Gesellschaften regelt. Durch dieses Institut werden alle wirtschaftlichen Informationen aller Zivilpersonen und Institutionen ohne jegliche Vorbedingungen zur Verfügung gestellt oder über das Internet veröffentlicht.

Dr. Riad erklärt außerdem, dass das vorgeschlagene Institut die Kreditfähigkeiten durch eine bestimmte Punktzahl bewerten soll; beispielsweise kann die Punktzahl 600 einer Gesellschaft für die Bank bedeuten, dass diese Gesellschaft zahlungsfähig ist usw. Er fügte hinzu: Dieses Institut ist für das gemeinsame Geschäft unter den industriellen Gesellschaften und Institutionen von Bedeutung, denn diese Gesellschaften und Institutionen sollten nach bestimmten Kriterien von der Bank als zahlungsfähig eingestuft werden.